
KARLOVARSKÝ KRAJ 
  .        Výbor pro národnostní menšiny Zastupitelstva Karlovarského kraje  

 
 

 

U s n e s e n í 

z 27. zasedání Výboru pro národnostní menšiny (dále jen VNM) Zastupitelstva Karlovarského 
kraje, konaného dne 4. března 2024 od 14:00 hodin v budově Krajského úřadu Karlovarského kraje. 
 
Přítomni:    
Markéta Monsportová , Richard Šulko, Ján Čonka, Ankhtuya Batsuuri, Mgr. Bc. Martin Ziegler, Ing. 
Le Anh Phong, Mgr. Helena Pačesová, Maryia Cherevko, Libor Beneš, Radka Bárová, Helena 
Pourová - viz prezenční listina 
 
Nepřítomni: Petr Mach, Ing. Dana Čekanová – rezignovali, Bc. Alexander Vagin, Jana Polívková 
  
Ostatní zúčastnění:  Dejan Randjelovič (srbský spolek Vidovdan), Mgr. Julie Vaňková (Centrum na 
podporu integrace cizinců pro Karlovarský kraj), kpt. Jaroslava Kasslová (Policie ČR), por. Mgr. 
Michaela Klimešová (Městská policie Sokolov),  
Bc. Barbora Horová – zapisovatel.    
 
 
Ad. 1)  Zahájení, schválení programu a hostů  
 
Jednání zahájila ve 14.04 a v 15.55 ukončila předsedkyně výboru paní Markéta Monsportová. 
Členové Výboru pro národnostní menšiny Zastupitelstva Karlovarského kraje schválili 
následující program jednání a hosty   
 
Program jednání: 
 

1) Zahájení, schválení programu a hostů 
2) Projednání rozpočtu – doplněný bod na základě návrhu Mgr. Bc. Zieglera 
3) Rozšíření plánu práce o další termíny zasedání výboru  
4) Filmový festival národnostních menšin – termín, místo konání, program 
5) Informace ke Dni národnostních menšin, shrnutí schůzky s Domem kultury v Sokolově 
6) Shrnutí ze setkání se zmocněnkyní vlády pro lidská práva Klárou Šimáčkovou 

Laurenčíkovou 
7) Shrnutí dat - integrace uprchlíků/osob s dočasnou ochranou – 2 roky od vypuknutí 

válečného   konfliktu na Ukrajině – paní Vaňková 
8) Aktuality z komunit 
9) Různé, úkoly, závěr 

     
pro:  11 proti: 0  zdrželi se: 0    
      

Přijato usnesení č. 59/03/24  
Výbor pro národnostní menšiny Zastupitelstva Karlovarského kraje schvaluje doplněný 
program jednání a hosty 
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Ad. 2) Projednání rozpočtu na akce VNM 
 
Mgr. Ziegler navrhl úpravu rozpočtu na Den národnostních menšin na 220 tis. Kč a ponechání rezervy 
30 tis. Kč na jiné akce. Což se dá udělat v rámci rozpočtového opatření. 
M. Monsportová informovala o přislíbení částky na Filmový festival národnostních menšin ve výši 
20 tis. Kč z kanceláře hejtmana a případném příspěvku z rozpočtu odboru kultury. Připomněla, že 
bude třeba podat žádost o individuální dotaci na pořádání DNM, v rozpočtu je vyřádkováno 250.000,-  
a musí to udělat nějaká nezisková organizace (spolek), Výbor nemá žádnou právní subjektivitu, aby 
mohl být sám žadatelem. V minulém roce to byl spolek Maďarů. 

 

K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení. 
 
 
Ad. 3) Rozšíření plánu práce o další termíny zasedání výboru  
 
Termíny jednání Výboru pro národnostní menšiny schválené usnesením  č. 53/12/23 byly po proběhlé 
diskuzi rozšířeny o další termíny a upraveny. 
 
Aktualizovaný přehled všech termínů jednání VNM: 
 
22.1. 2024 
 4. 3. 2024 
16. 4. 2024 – výjezdní jednání v Chomutově, původní termín 22.4.2024 zrušen 
13. 5. 2024 – nový termín 
  7. 6. 2024 
15. 7. 2024 – nový termín 
12. 8. 2024 – nový termín 
  7. 9. 2024 – nový termín, původní termín 16.9. zrušen  
 
pro:  11 proti: 0  zdrželi se: 0    

 
Přijato usnesení č. 60/03/24  
Výbor pro národnostní menšiny Zastupitelstva Karlovarského kraje schvalují aktualizovaný 
plán práce a termíny jednání 
 
 
Ad. 4) Filmový festival národnostních menšin – termín, místo konání, program 
 
Předsedkyně informovala o výsledcích jednání s vedením Císařských lázní – konání Filmového 
festivalu národnostních menšin. V objektu není možné uspořádat z důvodu velkého vytížený, navíc 
v červnu zde bude probíhat instalace zatemnění/odhlučnění, byl by problém nalézt volný termín. Cena 
za pronájem sálu vysoká.  
Předběžně dojednáno konání festivalu v kině Drahomíra – velmi vstřícný přístup, cena za pronájem 
včetně technického zajištění bude 10 tis. Kč. V prostorách kina je bar, vhodné by bylo, aby zástupce 
každé menšiny připravil tradiční občerstvení, konkrétně bude dohodnuto před konáním festivalu.   
 
Proběhla diskuze: 

• Je třeba s provozovatelem kina dohodnout i publicitu na jejich webu/soc. sítích/programu. 
Přes komunikační tým dohodnout publicitu festivalu na webu/soc. sítích kraje 

• Domluven termín konání 6.6.2024 od 16 do cca 22 hod. Předsedkyně závazně dohodne 
s provozovatelem kina. 
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• Členům byla připomenuta žádost o doručení filmů, které se budou promítat - předběžně 6 
zájemců. Je třeba ošetřit i autorská práva. Každý film bude do 30 minut délky, poté vždy cca 
15 minut diskuze. 

• Filmy je třeba dodat Mgr. Pavlu Vaculíkovi, kancelář č. 151, přízemí budovy C Krajského 
úřadu, případně vedoucí oddělení sociálních věcí Mgr. Janě Petrůjové, kancelář 135 C, tel. 
736 650 058.        

 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení. 
 
 
Ad. 5) Informace ke Dni národnostních menšin, shrnutí schůzky s Domem kultury v Sokolově 
 
Předsedkyně informovala o výsledcích jednání s Domem kultury v Sokolově. Konání dne 
národnostních menšin bylo dohodnuto. Zajištěny budou i stánky jednotlivých menšin, Centra na 
podporu integrace cizinců pro Karlovarský kraj, dílničky pro děti, dům národnostních menšin 
z Prahy.  
Definitivní termín 7. 9. 2024. Na příštím jednání prodiskutovat, kdo by akci zaštítil a která národností 
menšina by podala žádost o individuální dotaci. Důležité je podat žádost včas. 
Lze využít větší prostor náměstí. Moderování akce - osloven Richard Samko, ten bohužel nemůže. 
Členové vyzváni k doporučení možných moderátorů - na profesionální úrovni, např. z řad menšin. 
Důležitý je i vztah k tématu, využití času pro sdílení informací, rozhovory se zástupci menšin. 
Důležitá je i cena, odhadem 5-10 tis. Kč. 
 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení. 
 
 
Ad. 6) Shrnutí ze setkání se zmocněnkyní vlády pro lidská práva Klárou Šimáčkovou 
Laurenčíkovou 
 
Předsedkyně informovala o návštěvě zmocněnkyně v KK. Zajímala se o situaci ohledně uprchlické 
krize z Ukrajiny i dalších skupin cizinců pobývajících na našem území. První z ČR si vybrala náš 
kraj, protože považuje jeho přístup za ukázkový. Na setkání byla přítomna i Mgr. Vaňková, zástupci 
Kotce, který pomáhá intenzivně na Mariánskolázeňsku a zástupce Člověka v tísni – práce NNO 
v tomto ohledu je velmi potřebná a Romodromu. 
 
Podnět z území a prosba předsedkyně na vznik nové pozice krajského koordinátora pro integraci 
držitelů dočasné ochrany. Cca před rokem bylo zřízení této pozice zamítnuto – odborem sociálních 
věcí, školství, zdravotnictví a krizového řízení, nebyla považována za dlouhodobě potřebnou. Znovu 
je třeba toto téma otevřít, cizinci přibývají, nově např. i z Filipín. Podmínky v oblasti jejich 
zaměstnávání a ubytování budou vždy problematické. Funkce je zřízena už v 10 krajích, pí. ředitelka 
krajského úřadu zjistí od svých kolegů z ostatních krajů jejich zkušenosti, zda je tato funkce opravdu 
potřebná, co přesně koordinátor vykonává. Mzda koordinátora je hrazen z rozpočtu Úřadu vlády, byl 
by nápomocen i Centru na podporu integrace cizinců pro Karlovarský kraj a byl by partnerem pro 
VNM. Měl by informovat jednotlivé odbory KÚ a vedení, včetně pana hejtmana, důležitá je i 
komunikace s obcemi, základními školami atd. Dosud je pomoc nekoordinovaná, úkoly nejsou 
adresně zadány.  
 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení. 
 
 
Ad. 7) Shrnutí dat - integrace uprchlíků/osob s dočasnou ochranou – 2 roky od vypuknutí 
válečného   konfliktu na Ukrajin ě – CPIC, paní Vaňková 
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Prezentace Mgr. Julie Vaňkové z Centra na podporu integrace cizinců pro Karlovarský kraj – 
součástí prezentace ze statistik Ministerstva práce a sociálních věcí ČR k počtu cizinců dle okresů, 
obcí, národností, věku, pohlaví, dočasné ochraně, oborů, ve kterých jsou zaměstnáni - viz příloha 
zápisu. Po jednání byla prezentace rozeslána všem členům VNM.  
 
Další informace: 
 

• Od 1.9. bude zásadní změna – nově příchozí uprchlíci budou podporováni pouze 90 dnů, ne 
150 jako tomu je dosud. Dočasná ochrana lze použít maximálně 3x, tj. do 31.3.2025. Týká 
se to i zvlášť zranitelných osob. Aktuálně je snaha dostat uprchlíky z ubytoven do běžného 
bydlení – je to ale velký problém, často zůstávají na ubytovnách, ale už jako samoplátci. 

• Problémem je ukončení objektů humanitárního ubytování – hlavně v Karlových Varech si 
objekty uvolňují kapacity pro lázeňské hosty. 

• Velký zájem o sociálně terapeutické poradenství – zajištěno v Chebu a nově i v Karlových 
Varech. Díky podpoře Unicefu v rámci Kotce v Mariánských Lázních. 

• Velký zájem o kurzy češtiny – hlavně už i na vyšší úrovni.  
• Nedostatek pediatrů, praktiků a stomatologů, od 1.4. nově zřízena ambulance pro očkování 

dětí bez pediatra. 
• Nedostatek cenově dostupného bydlení – hlavně v Karlových Varech a Mariánských 

Lázních a dalších místech, kde lidé mají práci, děti školu apod. 
• Od října.2022 detašované pracoviště v Chebu, nárůst pracovníků i v Karlových Varech, 

přesto stále nedostačující. 
• Nepracují pouze s Ukrajinci, ale i Mongoly, Vietnamci, Rusy, nově i Filipínci – hlavně 

pracovně-právní problematika, kurzy češtiny. 
 

K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení. 
 
 
Ad. 8) Aktuality z komunit 
 
Vietnamci – oslavy nového roku v Lidovém domě v Karlových Varech. Krásná vystoupení, krásné 
kostýmy, nasazení, doprovodný program. Prostor je ale dost malý, stísněný, lepší by byl větší sál. 
 
Zástupce Ukrajinského velvyslanectví v Centru na podporu integrace cizinců pro Karlovarský kraj 
p. Usatyj – setkání s Ukrajinci z Karlovarského kraje dne 7. 2. 2024. 
 
Zástupce ukrajinské menšiny poděkovala za potravinovou pomoc a hygienické balíčky. Chtěla by 
poprosit o potravinovou pomoc i pro Mariánskolázeňsko. Předsedkyně již vzájemně předala 
kontakty a připomene p. Hlouškovi a Kotci. Diskuze k možným prostorám na komunitní centrum, 
na stálo pro „amazonky“ – obtížná komunikace s nimi, nemají právní subjektivitu, jsou pouze 
fyzické osoby, je potřeba dořešit. Předsedkyně projedná znovu s paní ředitelkou, zda kraj nemá 
nějaké volné prostory, které by se daly využít. 
 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení. 
 
 
Ad. 9) Různé, úkoly, závěr 
 
Předsedkyně navrhla možnost publikovat článek v Krajských listech o předsudcích vůči uprchlíkům, 
za posledních 20 let ubyl počet obyvatel Karlovarského kraje o 20 tis., přibylo 14 tis. cizinců. Tito 
lidé jsou většinou zaměstnaní, nakupují, podílí se na ekonomice regionu. Pozitivně formulovaný 
článek, ve spolupráci s p. Šulkem. Mgr. Vaňková zjistí, zda lze údaje ze statistik použít. Mgr. Ziegler 
může dodat data přímo z MPSV. 
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Potvrzeno příští výjezdní jednání VMN v úterý 16. 4. 2024 v Chomutově, dohodnuta cesta krajským 
mikrobusem s řidičem + autem předsedkyně, odjezd cca ve 12 hod, setkání, návrat v podvečerních 
hodinách.  
   
Pan Sulko – pokračuje úspěšná spolupráce s p. Turkem z Mněchova – Keltský-germánský-slovanský 
den 17.8.2024.   
 
Obec Slovákov – dotaz na možnost získání dotací z kraje. Možné spíše z programu přeshraniční 
spolupráce, Fondu budoucnosti na jednotlivé konkrétní akce.  
 
 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení. 
 
  
 
                                                                                                        
 
                                                                                              Markéta Monsportová v. r. 
 předsedkyně Výboru pro národnostní menšiny  
 Zastupitelstva Karlovarského kraje 
 
 
 
 
 
Zapsala: Barbora Horová OSV, dne 4. 3. 2024 


